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§ 1  Godkännande av dagordningen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna dagordningen för 

sammanträdet. 
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§ 2  Skapa ett naturreservat av skogsområdet söder om Hökarängsbadet – 

svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på ett medborgar-

förslag om att skapa ett naturreservat av skogsområdet söder om Hökarängsbadet. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslås att skogsområdet kring stugorna i Hökarängens 

friluftsförening söder om Hökarängsbadet ska omvandlas till ett naturreservat för att 

skydda ädellövträd, växtliv och djur.  

 

Skogsområdet ingår i ett beslutat program för bostadsbebyggelse i Larsboda strand och även 

i programförslaget för Tyngdpunkt Farsta. Exakt vad som kommer att hända med stugorna är 

inte klart. Området finns inte med i det program som länsstyrelsen presenterade år 2003 om 

skyddsvärd natur i tätortsnära områden i Stockholmsregionen. Förvaltningen bedömer därför 

att det inte är aktuellt att bilda ett naturreservat av skogsområdet.   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-09-25. 

Dnr 1.2.4-456/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V), Karin Lekberg m fl (S) och Anita Jonsson m fl (MP) anmälde ett särskilt uttalande.  

 

Särskilt uttalande  

Lars Bäck (V), Karin Lekberg m fl (S) och Anita Jonsson m fl (MP) 

 

I anslutning till nämndens remissbehandling av program för Tyngdpunkt Farsta den 27 

augusti uttalade stadsdelsnämnden bland annat att: 

 

”När det gäller strandstråken utmed Drevviken och Magelungen med bebyggelse intill 

dessa sjöar och Farsta Gård, bör det uppdrag som Stadsbyggnadsnämnden gav till 

kontoret vid sitt sammanträde den 20 augusti angående det fortsatta arbetet med 

detaljplanen för området med de så kallade Campingstugorna invid Drevviken ses som en 

utgångspunkt för den fortsatta utvecklingen av programmet för Tyngdpunkt Farsta också 

för Magelungen och Farsta Gård.” 

 

Nämnden uttalade då även att strandstråken längs Magelungen och Drevviken bör utvecklas 

samt att en park runt campingstugorna i skogen söder om Hökarängsbadet bör tillskapas. 
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§ 3  Oroande utveckling av sjukfrånvaron vid Farsta stadsdelsförvaltning – 

svar på skrivelse från S, MP och V 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på en skrivelse 

från Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet om oroande utveckling av 

sjukfrånvaron vid Farsta stadsdelsförvaltning. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden ber Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänster-

partiet om en redogörelse över den ökande sjukfrånvaron inom förvaltningen och de 

åtgärder som vidtagits. 

 

De senaste åren har sjukfrånvaron ökat från en lägsta nivå på 5,9 procent 2012 till 7,28 

procent i tertialrapport 2 i år. Ökningen gäller inte enbart Farsta utan tendensen är 

densamma i övriga Stockholm och även i hela landet. Förvaltningen arbetar med ett 

hälsofrämjade ledarskap, arbetsmiljö, friskvård, rehabilitering, uppföljningar, hälsoplaner 

och hälsocoacher. Under hösten förs samtal med samtliga chefer om ytterligare åtgärder 

och aktiviteter som kan bidra till lägre sjukfrånvaro och ett mer hälsofrämjande 

angreppssätt.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-09-18. 

Dnr 1.6-544/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 4  Demokratimedel 2015 och medborgarbudget i Fagersjö 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden avsätter 400 000 kronor för genomförande av medborgarbudget i 

Fagersjö, med fokus på en mötesplats för samvaro, kultur och samhällsservice enligt 

resultat av höstens Tycka-till-forum i stadsdelen. 

2. Nämnden godkänner förvaltningens redovisning av användningen av 2015 års 

demokrati- och utvecklingsmedel. 

 

Ärendet 

Stadsdelsnämnderna har av kommunfullmäktige fått särskilda medel för demokrati- och 

utvecklingsarbete. Farsta har för det här året fått 3,9 miljoner kronor. Förvaltningen 

redovisar i ärendet hur pengarna har och kommer att användas. Nämnden föreslås avsätta 

400 000 kronor för att genomföra ett försök med medborgarbudget i Fagersjö. 

 

I ärendet beskrivs också resultatet av det Tycka-till-forum som har genomförts i Fagersjö, 

där invånarna under en period haft möjlighet att lämna förslag på förbättringar i området. 

Vid sidan av bättre allmänna kommunikationer, där landstinget ansvarar, är en mötesplats 

för samvaro, kultur och samhällsservice det som efterfrågas mest. Mötesplatsen föreslås 

därför bli fokus i försöket med medborgarbudget. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-09-29. 

Dnr 1.6-615/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) anmälde ett särskilt uttalande. I detta instämde 

Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Särskilt uttalande och ersättaryttrande 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) / Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

Den rödgröna majoriteten i stadsdelsnämnden har hittills enbart fokuserat på att använda 

de demokratimedel som nämnden förfogar över för insatser i Fagersjö. De kan vara 

välmotiverade, men vi vill peka på ett demokratifrämjande behov som kan komma alla i 

stadsdelen till nytta. 

 

Det handlar om den överhängande risken för att stadsdelens föreningar går miste om 

mötesplatsen Farsta Gård. 
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Farsta föreningsråd har bedrivit stödjande verksamhet, på ideell basis, för föreningar i 

Farsta sedan 1967. Idag är det ca 60 föreningar som samverkar för att stärka det lokala 

föreningslivet. Farsta Gård är samlingspunkten för föreningarna som är medlemmar via 

en mindre föreningsavgift, vilket ger föreningarna möjlighet att hyra lokaler till halva 

priset. 

 

Farsta Gård ägs av Stockholms kommun via Stadsholmen AB, som har att bedriva en 

verksamhet på kommersiella villkor. Detta har inneburit att hyran på Farsta Gård stigit till 

den grad att det inför nästa år blir omöjligt för föreningarna att fortsätta hyra lokalerna för 

sina verksamheter. Farsta Föreningsråd drivs på ideell grund men har tvingats att för att 

kunna överleva också hyra ut lokalerna på kommersiella villkor till andra än 

medlemmarna. Med höjd hyra från Stockholms stad (Stadsholmen AB) kommer 

föreningsrådet inte att kunna fortsätta dagens verksamhet, och föreningarna kommer att 

stå utan lokaler. 

 

Om däremot demokratirådet ville bygga vidare på den folkligt förankrade och lokalt 

drivna verksamheterna och därmed också investera i och använda lokalerna genom bidrag 

till hyran, så skulle hyran som de lokala föreningarna betalar kunna sänkas och 

demokratirådet skulle därmed stärka både förankringen med och samverkan mellan olika 

föreningar samt interaktionen mellan staden och dess invånare. Man planerar exempelvis 

för alternativ julafton på Farsta Gård. 

 

Vi ser det som angeläget att nämnden genom att använda demokratimedlen väsentligt 

bidrar till hyran som Farsta Föreningsråd har att betala till Stadsholmen AB samt att 

demokratirådet ser Farsta Gård som en väsentlig del av sin verksamhet. 

 

Vi vill även att demokratirådet undersöker om e-petitioner kan vara ett användbart 

verktyg för att vässa demokratin i Farsta. 

 

Hur e-petitioner fungerar framgår bl a av en rapport som Joakim Åström och Martin 

Karlsson skrivit vid Örebro universitet. Det kan nämnas att Malmö stad varit tidigt ute 

med att använda sig av e-petitioner.  

 

Vi föreslår att demokratirådet undersöker möjligheterna att göra ett försök med e-

petitioner i Farsta stadsdelsområde. 
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§ 5  Sommarjobb i Farsta 2015 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av sommarjobb för ungdomar i 

Farsta 2015. 

 

Ärendet 

I år fick 507 ungdomar erbjudande om sommarjobb genom nämnden. Det motsvarar 50 

procent av de som sökte sommarjobb. Totalt skrev 458 ungdomar avtal med Farsta. De 

flesta jobben anordnades inom barnomsorg och äldreomsorg. Inom ramen för satsningen 

Vackra Farsta fick 120 ungdomar jobb. De utförde enklare underhållsarbeten i 

stadsdelsområdets parker. Ytterligare 130 ungdomar fick feriearbete hos trafikkontoret 

och andra förvaltningar. 

 

Arbetet med sommarjobben har letts och administrerats inom förvaltningens fritidsenhet 

och till stora delar fungerat mycket bra. Det finns dock en del förbättringsområden inför 

planeringen 2016, exempelvis en tydligare organisation och förbättrad information till 

feriearbetarna.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-10-01. 

Dnr 1.6-617/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 6  Upphandling av ramavtal för parkinvesteringar och andra 

anläggningsarbeten 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att delta i upphandling av ramavtal för genomförande av 

parkinvesteringar och andra anläggningsarbeten tillsammans med övriga 

stadsdelsnämnder i söderort. 

2. Stadsdelsnämnden uppdrar åt stadsdelsdirektören vid Hägersten-Liljeholmens 

stadsdelsförvaltning att  

a) fatta erforderliga beslut i alla frågor avseende upphandlingen, innefattande beslut 

om förfrågningsunderlag och tilldelningsbeslut, samt att hantera eventuell 

överprövning och underteckna ramavtal 

b) vid behov besluta om förlängning, uppsägning samt mindre justeringar av avtal. 

 

Ärendet 

Avtalet med nämndens entreprenör för genomförande av parkinvesteringar och övriga 

anläggningsarbeten löper ut den 14 maj 2016. Förvaltningen föreslår att Farsta 

stadsdelsnämnd deltar i en ny gemensam upphandling av anläggningsentreprenör 

tillsammans med övriga stadsdelsnämnder i söderort.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-09-28. 

Dnr 2.2.2-611/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 7  Förordnande av tjänsteperson enligt lagen med särskilda bestämmelser 

om vård av unga (LVU) 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden förordnar biträdande enhetschef Michaela Håkansson och 

socialsekreterare Carola Flink vid utredningsenheten barn och ungdom inom 

beställaravdelningen med rätt att begära biträde av polismyndighet enligt 43 § 2 p 

lagen med särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU). 

2. Nämndens tidigare förordnande av biträdande enhetschef Helena Holmberg upphör 

att gälla. 

 

Ärendet 

Nämnden har genom tidigare beslut gett ett antal namngivna tjänstepersoner vid 

socialtjänstens utredningsenhet barn och ungdom rätt att fatta beslut i nämndens ställe för 

att begära biträde av polismyndighet enligt 43 § 2 p LVU.  

 

Efter personalförändringar vid enheten föreslås att nya biträdande enhetschefen Michaela 

Håkansson och socialsekreteraren Carola Flink förordnas med rätt att fatta beslut enligt 

ovan nämnda lagrum. Nämndens tidigare förordnande av biträdande enhetschef Helena 

Holmberg upphör på grund av avslutad anställning.  

 

Följande tjänstepersoner kommer därmed att vara förordnade: 

 

 Enhetschef Christina Frisk 

 Biträdande enhetscheferna Michaela Håkansson, Sandra Rosquist och Eva Murtosaari 

 Socialsekreterare Katarina Carling, Lisa Engqvist, Maria Syrén, Charlotte von Platen 

och Carola Flink 

 

Beslut som fattas av dessa namngivna tjänstepersoner anmäls och protokollförs liksom 

tidigare i stadsdelsnämndens sociala delegation, vars protokoll i sin helhet anmäls i 

stadsdelsnämnden. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-10-02. 

Dnr 1.1-643/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 8  Ekonomisk månadsrapport september 2015 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska månadsrapport för september 2015. 

 

Ärendet 

Sammantaget förväntas verksamheten redovisa ett underskott om 26,1 mnkr. 

 

Inom äldreomsorgen ligger antalet placeringar i heldygnsomsorg fortsatt över 

planeringsnivån. Så gör även antalet hemtjänsttimmar, och äldreomsorgens beställarenhet 

redovisar ett underskott om 13,0 mnkr. Den kommunala utföraren av hemtjänst redovisar 

ett underskott om 8,0 mnkr.  

 

Den bokförda nettokostnaden för ekonomiskt bistånd ligger hittills i år över budgeterad 

nivå och prognosen är ett underskott om 3,0 mnkr. Den centrala reserven tas i anspråk. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-10-08. 

Dnr 1.2.1-188/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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REMISSER OCH YTTRANDEN 

 

§ 9  Hållbarhetskommissionens rapport Skillnadernas Stockholm – svar på 

remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 

av rapporten Skillnadernas Stockholm från Kommissionen för ett socialt hållbart 

Stockholm.  

2. Nämnden anför därutöver följande. 

 

Hela Farsta stadsdelsområde alternativt vissa stadsdelar tillhör den fjärdedel alternativt 

tredjedel av stadens samtliga stadsdelar som bland annat har: 

 höga ohälsotal,  

 högre kariesförekomst bland små barn,  

 fler familjer med ekonomiskt bistånd,  

 barn som lever i absolut barnfattigdom,  

 lägre gymnasiebehörighet,  

 högre arbetslöshet bland ungdomar, 

 ett lägre förtroende för myndigheter. 

 

Mot den bakgrunden behöver vi fortsätta arbeta aktivt med de tre frågeställningar som 

kommunstyrelsen lyfter fram i sitt följebrev till remissen. Frågorna handlar om hur 

nämnder och styrelser inom sina egna verksamheter kan bidra till ökad social hållbarhet 

och vilka utmaningar en ser inom respektive verksamhet.  

 

I kommunfullmäktiges beslut den 19 oktober i år om riktlinjer för lokalt utvecklingsarbete 

får alla stadsdelsnämnder i uppdrag att ta fram lokala utvecklingsprogram. Som 

förberedelse för detta uppdrag ber stadsdelsnämnden pensionärsrådet, rådet för 

funktionshinderfrågor och utvecklings- och näringslivsrådet samt även ungdomsrådet och 

lokala Brottförebyggande rådet att lämna förslag till nämnden om hur hela vår del av 

staden ska utvecklas till ett hållbart samhälle ur alla aspekter och för alla medborgare 

oavsett ålder, livssituation och socioekonomiska förhållanden. Nämnden ber råden utgå 

från de fakta som presenteras i rapporten ”Skillnadernas Stockholm” och från respektive 

råds egna erfarenheter. Nämnden hoppas att råden vill lämna sina förslag senast den sista 

mars nästa år. 

 

Nämnden uppdrar åt demokratirådet att med stöd av förvaltningen bereda de synpunkter 

och förslag som övriga råd lämnar, för redovisning till nämnden, och samtidigt vid behov 

komplettera redovisningen med ytterligare fakta och förslag, som förberedelse för arbetet 

med Farsta stadsdelsnämnds lokala utvecklingsprogram. 

 

Ärendet 

Kommunfullmäktige har tillsatt en kommission för ett socialt hållbart Stockholm. 

Kommissionens uppdrag är att analysera skillnader i livsvillkor i Stockholm och föreslå 
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åtgärder för en jämlik och socialt hållbar stad. En första rapport har nu lämnats och 

remitterats till nämnder och bolagsstyrelser med önskemål om synpunkter utifrån tre 

specifika frågeställningar.  

 

Det är positivt att man i denna första rapport tar ett helhetsgrepp kring all den statistik 

som finns rörande de sociala förhållandena i staden och att det görs en samlad analys för 

att få en bättre helhetsbild av levnadsvillkoren för stockholmarna. Mycket av det som kan 

göras för att motverka och förändra skillnader handlar dock om politiska beslut och 

åtgärder på en strukturell nivå. Det är här som de stora utmaningarna finns och som är 

betydelsefulla om nämndens insatser ska bidra till förbättrade levnadsvillkor för 

invånarna i Farsta.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-09-30. 

Dnr 1.5.1-576/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V), Karin Lekberg m fl (S) och Anita Jonsson m fl (MP) yrkade att 

nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget förslag – se 

BESLUT ovan. 

 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) yrkade att nämnden skulle delvis bifalla 

förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget förslag. I detta instämde Niklas 

Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslag från Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet. 

 

Reservation och ersättaryttrande  

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) / Niklas Dahlgren (C) och Lars Hultkvist (KD) 

 

1. Stadsdelsnämnden hänvisar delvis till förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 

remissen av rapporten Skillnadernas Stockholm från Kommissionen för ett socialt 

hållbart Stockholm.  

2. Nämnden anför därutöver följande. 

 

I budgeten för 2015 angav majoriteten att ”För att synliggöra både behov och möjligheter 

ska staden tillsätta en social hållbarhetskommission med fristående forskare som granskar 

på vilket sätt staden kan bidra till en jämlik stad.” En sådan formulering för närmast 

tanken till en fristående utredning, vars ledamöter är forskare, som på ett obundet sätt kan 

komma med rekommendationer. Istället har majoriteten nu beslutat om en kommission 

som i praktiken består av ett par ledande tjänstemän inom staden och att dessa ska 

”samverka” med fristående forskare. Risken är därmed stor att kommissionen kommer att 

presentera slutsatser och förslag som framför allt överensstämmer med den styrande 

majoritetens önskemål. Vi skulle vilja hävda att så redan är fallet. 
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Rapporten ”Skillnadernas Stockholm” syftar till att ge en första övergripande bild av läget 

i Stockholms stad och den kommer att följas upp med vidare analyser och redovisningar 

längre fram.  Vi tycker ambitionen är god men anser att politiska tolkningar bör lämnas 

utanför detta arbete tills vidare och att vi istället bör fokusera på de utmaningar som 

Stockholm de facto står inför. Dessvärre har inte den rödgrönrosa majoriteten lyckats 

förhålla sig neutrala eller ens sansade i sina långtgående slutsatser av rapporten utan 

tolkar faktaunderlaget så som det passar deras världsbild. 

 

Att rapporten är skriven utifrån den nuvarande vänstermajoritetens världsbild och 

problemformuleringar märks på ett flertal ställen. Låt oss ta några exempel. När 

kommissionen förklarar bostadssegregationen som ett resultat av det minskade antalet 

hyresrätter i innerstaden, inte det låga antalet bostadsrätter i ytterstaden, väljer man att 

bekräfta den styrande majoritetens världsbild. Den implicerade lösningen blir att bygga 

fler hyresrätter i innerstaden, men inte att verka för fler bostadsrätter i ytterstaden. Så tar 

en förment neutral rapport på ett subtilt sätt politisk ställning. 

 

Vi ställer oss vidare tveksamma till flera av de tolkningar som görs i rapporten, där fakta 

och siffror jämförs i syfte att bekräfta en, av majoriteten, redan dragen slutsats istället för 

att lyfta fakta utifrån den verklighet som visas. Jämförelser görs utifrån målsättningen att 

visa en så stor skillnad som möjligt istället för fokus att skapa en rättvisande bild av 

Stockholm. För oss är det avgörande att alltid arbeta för att alla ska få det bättre, inom alla 

delar av samhället utifrån varje persons förutsättningar och ambition. Den rödgrönrosa 

majoriteten arbetar aktivt för att bildsätta en stad i förfall, där inga insatser har gjorts för 

att motverka detta. Ambitionen att svartmåla det arbete som gjorts är tydlig. 

 

Exempelvis dras slutsatsen att andelen hushåll med långvarigt ekonomiskt bistånd ökar. 

Det är visserligen korrekt och ett tydligt resultat av att Stockholms stad idag har den 

lägsta nivån av ekonomiskt biståndstagande sedan räkningarna började 1982. De som idag 

har ett behov av ekonomiskt biståndstagande är personer som står långt ifrån 

arbetsmarknaden av olika anledningar och som kräver djupare insatser för att ta sig 

tillbaka. Sådana tolkningar måste föregås av en bredare bild. Den rekordlåga nivån av 

antal hushåll med ekonomiskt bistånd gör att andelen hushåll med långa biståndstider 

(10–12 månader per år) ökat från 26 procent 1995 till 43 procent av det totala antalet 

biståndshushåll 2014. Men vi får inte glömma att Stockholm trots det har historiskt låga 

nivåer av ekonomsikt biståndstagande.  

 

Trots detta hoppas vi att majoriteten läser kommissionens rapport med intresse. En av de 

mest intressanta slutsatserna rör det starka sambandet mellan stadsdelars socioekonomiska 

sammansättning och stadskvaliteter. Även utanför innerstaden går det att bygga stadsdelar 

med god tillgång till service, en bra blandning av bostäder och arbetsplatser, och nära till 

kollektivtrafik. Tyvärr har stora delar av det efterkrigstida Stockholm högst medvetet inte 

byggts på detta sätt, utan som isolerade öar där service och arbetsplatser lagts någon 

annanstans. 
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Indirekt innebär resultaten ett stort underkännande av såväl tidigare som nuvarande 

vänstermajoriteters stadsbyggnadspolitik. Det är den stadsbyggnadspolitiken, med 

miljonprogrammets prefabricerade hyresrättsenklaver som flaggskepp, som lett till den 

segregation vi ser idag. 

 

Lösningen är att arbeta för en mer blandad stad, där arbetsplatser flyttas ut till ytterstaden, 

där förtätning ger underlag för fler butiker och restauranger, och där reformer av 

hyressättningssystemet i nyproduktionen gör det möjligt att bygga nya hyresrätter i de 

mest attraktiva lägena samtidigt som fler bostadsrätter gör det möjligt för fler boende i 

ytterstaden att äga sitt boende. 

 

Vi vill avslutningsvis påpeka att det är högst anmärkningsvärt att rapporten Skillnadernas 

Stockholm presenterades på stadens hemsida i juni i kommissionens namn, trots att 

kommissionen då ännu inte hade organiserats eller börjat verka.  

 

Tyvärr anser vi på grund av ovanstående att risken är stor att kommissionen kommer att 

fungera som en utredningstjänst för vänstermajoriteten snarare än att komma med djärva 

och vetenskapligt underbyggda förslag på hur Stockholm kan bli en stad där alla har 

förmågan att förverkliga sina djupast liggande möjligheter. Kommissionen för ett socialt 

hållbart Stockholm bör med anledning av ovanstående göras om så att kommissionens 

ledamöter är fristående forskare. Stadsledningskontorets roll bör vara att bistå med 

faktaunderlag. Ytterligare vetenskaplig expertis i särskilda frågor kan knytas till 

kommissionen vid behov. 
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§ 10  Motion (SD) om en handlingsplan för att motverka olaglig affischering 

– svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på motion av 

Martin Westmont (SD) om en handlingsplan för att motverka olaglig affischering. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Martin Westmont, Sverigedemokraterna, föreslår i en motion att en handlingsplan mot 

olaglig affischering tas fram av trafikkontoret, polisen, vaktbolag och andra berörda. 

Handlingsplanen behövs för att motverka olaglig affischering i Stockholm. 

 

Förvaltningen tror inte att en handlingsplan kommer att förhindra affischering utan 

tillstånd. I de lokala ordningsföreskrifterna framgår det tydligt vilka regler som gäller för 

affischering på offentlig plats och det finns därför inte något behov av en särskild 

handlingsplan. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-09-21. 

Dnr 1.5.1-408/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 11  Serveringstillstånd för restaurang Maremonte Il Forno i Farsta 

centrum – svar på remiss från socialnämnden 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

ansökan om serveringstillstånd för restaurang Maremonte Il Forno i Farsta centrum. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Restaurang Maremonte Il Forno i Farsta centrum har ansökt om stadigvarande serverings-

tillstånd. Ansökan gäller fullständiga rättigheter med en serveringstid både i restaurang 

och på uteservering klockan 11.00–19.30 alla veckodagar.  

 

Förvaltningen har ingen invändning mot ansökan. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-10-05. 

Dnr 1.5.2-645/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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ANMÄLNINGSÄRENDEN 

 

§ 12  Uppföljning av insatsen bostad med särskild service för vuxna enligt 

LSS – rapport från socialnämnden och funktionshinderinspektörerna 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger funktionshinderinspektörernas rapport Bostad med särskild 

service LSS 9 § 9 till handlingarna. 

 

Ärendet 

Funktionshinderinspektörerna har i en serie granskningar kontrollerat hur insatsen bostad 

med särskild service för vuxna enligt 9 § 9 LSS följs upp. Den tredje och avslutande 

rapporten har fokus på temat trygg och säker samt brukarnas delaktighet. Vid Farsta 

stadsdelsförvaltning har 80 akter granskats. Akterna höll en god ordning och i en del 

fanns även en individuell plan. För att särskilt uppmärksamma barnperspektivet finns en 

checklista för ärenden där barn förekommer. Några utvecklingsområden är enhetliga 

formuleringar i beslut, tillgänglig och konkret text i beslut, utformning av mål och delmål 

i beställningar samt enhetlig metod för uppföljning. Förvaltningen ska inom ramen för 

pågående bemötandeprojekt utveckla sitt bemötande av personer med 

funktionsnedsättning. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2015-09-28. 

Dnr 1.6-610/2015 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 13  Övriga anmälningsärenden och beslut enligt delegering 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av nedanstående ärenden och beslut till handlingarna. 

 

Stadsdelsnämndens protokoll den 24 september 2015 

 

Funktionshinderrådets protokoll den 12 oktober 2015 

 

Pensionärsrådets protokoll den 12 oktober 2015 

 

Demokratirådets protokoll den 13 oktober 2015 

 

Övriga anmälningsärenden och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2015-10-06. 

Dnr 1.1-30/2015 

 

Följande beslut har fattats av stadsdelsdirektören under perioden 8 september – 6 oktober 

2015, enligt nämndens delegering. 

 

2015-10-05: Rättegångsfullmakt för biträdande enhetschef Michaela Håkansson, barn- 

och ungdomsenheten (dnr 1.1-644/2015) 
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ÖVRIGT 

 

§ 14  Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Följande skrivelser lämnades in. 

 

Kommunala väggar för graffiti (bilaga 1) 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) 

 

Demokratimedel 2015 och medborgarbudget i Fagersjö (bilaga 2) 

Lars Jilmstad m fl (M) och Vladan Bošković (FP) 

 

Ersättaren Lars Hultkvist (KD) anmälde att han stödjer innehållet i den andra skrivelsen. 

 

BESLUT 

Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelserna till ett kommande 

sammanträde.  

 

 

Fredag 23 oktober hålls det första mötet med Sveriges Kommuner och Landstings (SKL) 

nätverk Medborgarbudget, som nämnden tidigare har anmält intresse att delta i. 

Demokratirådet har bestämt att rådets vice ordförande Klas Wissman och ledamot Lars 

Bäck ska delta, men det behövs ett uppdrag från nämnden för att deltagarna ska kunna få 

dagarvode och ersättning för förlorad arbetsinkomst. 

 

BESLUT 

Nämnden uppdrar åt Klas Wissman (M) och Lars Bäck (V) att delta i SKL:s nätverk 

Medborgarbudget fredag 23 oktober.  

 

Wissman och Bäck anmälde att de avstår från att ta ut dagarvode för konferensen. Eventuell 

ersättning för förlorad arbetsinkomst ansöks om enligt gängse rutiner. 

 

 

Ordföranden avslutade den öppna delen av sammanträdet. 

 

 

 


